
UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergadering van 9 november 1961 

AIs belangrijkste onderwerp in deze vergaderingen gald wei 
de bespreking der plannen tot stichting van een huisartsen
instituut. Het bestuur kwam tat de slotsom, dat hiervaor de 
stichtingsvorm wei het meest gewenst is. Het N.H.G.-bestuur 
zou dan het curatorium van de stichting mae ten zijn en de 
dagelijkse leiding van de stichting zou worden opgedragen 
aan de directie. Curatorium en directie dienen terzijde te 
worden gestaan door een adviescommissie, waarvan deel zou 
uitrnaken het dagelijks b~stuur van het Genootschap, verte
genwoordigers van de Commissie Wetenschappelijk Onder
zoek en van de Commissie Naschaling alsmede een aantal 
hoogleraren in de saciale geneeskunde. 

In de huishoudeIijke vergadering van het ledencangres, op 
25 november 1961, zal de voorzitter mededelingen kunnen 
doen over de inleidende besprekingen, die namens het 
N.H.G.-bestuur met de medische faculteit van de Rijksuni
versiteit te Utrecht zijn gevoerd over de plannen tot samen
werking bij het stich ten van een huisartseninstituut daar het 
Genootschap. De juridische varm van een stichting zou dan 
de mogelijkheid bieden in de toekomst aak met andere uni
versiteiten samen te werken bij het stich ten van dergelijke 
instituten. De voorzitter zal 25 navember van de ledenverga
dering machtiging vragen de onderhandelingen met de me
dische faculteit van de Rijksuniversiteit te Utrecht voort te 
zetten. 

Veel intern beraad en overleg, zowel over de taak van het 
instituut als aver de organisatie, zullen na verkregen mach
tiging nag nodig zijn alvarens het bestuur concrete plannen 
aan de leden van het Genootschap ter gaedkeuring kan over
leggen. Daar het bestuur evenwel overtuigd is, dat met de 
vorming van een dergelijk instituut een belangrijke bijdrage 
kan worden geleverd om de huisartsgeneeskunde verder te 
verheffen, zal met voortvarendheid aan de verdere plannen 
worden gewerkt. 

Prof. Dr A. Querido was za vriendelijk het bestuur iets te 
vertellen over de kort geleden te Geneve gehouden vergade
ring van het "Expert Committee on Mental Health" van de 
Wereld Gezondheids Organisatie, waaraan hij als afgevaar
digde voor Nederland heeft deelgenamen. In deze bijeen
komst werd gesproken over de rol van de "Public Health 
Officer" en van de huisarts in de zorg voor de geestelijke 
hygiene. 

Het bestuur besloot, na een desbetreffend antvangen ver
zoek, een nieuw N.H. G.-centrum te stichten en wei het cen
trum Wageningen en Omgeving. Hierdoor telt het Genoat
schap thans 25 centra. 

Met veel voldoening vernam het bestuur het besluit van de 
firma Pfizer om ook in 1962 het werk van het Genootschap 
te steunen met een financiele bijdrage. 

Bestuursvergadering van 14 december 1961 

Naar aanleiding van een ter sprake gekamen verslag over 
een tussen mejuffrouw Drs. Goubitz en enige bestuursleden 
gevoerd gesprek aver de magelijkheden am enige huisartsen 
te laten oi>leiden in de methadiek van "counseling", kwam 
het bestuur tat de overtuiging, dat een ruimere verbreiding 
van deze non-directieve gesprekstechniek ander de huisartsen 
gewenst i3. Te dien einde zal de Cammissie Naschaling na
gaan, of er een magelijkheid is in de nabije taekomst een 
weekend-cursus "caunseling" te arganiseren vaor een groep 
huisartsen, die vaor deze gesprekstechniek een duideIijke be
langstelling hebben. Oak zal worden anderzocht, of in 1962 
een weekend-canferentie over het anderwerp "groepspraktij
ken" kan warden gehauden. 

Het opgestelde overzicht van de werkzaamheden van het 
Genootschap in de periode congres 1960-congres 1961 werd 
gaedgekeurd. 

In deze vergadering werd ap verzaek van het bestuur ver
slag uitgehracht aver het werk in het Centrum Haarlem daor 
de centrumvoorzitter, collega J. H. van GinkeI. In dit cen
trum blijken de afgelopen tijd verheugende activiteiten te zijn 
antwikkeld. Veel belangstelling bestand er voor gehouden 
farumdiscussies aver onderwerpen uit de huisartsenpraktijk in 
aanwezigheid van enkele specialisten. Oak de in Haarlem ge-

hauden rontgenpractica vielen bijzonder in de smaak. Daor 
twee leden wordt een anderzoek naar enteritis verricht. De 
studiegrocp medische psychologie te Haarlem kamt iedere 
week bijeen. 

Het bestuur wijdde een kritische bespreking aan de orga
nisatie en de inhoud van het jangste ledencangres. In het 
algemeen blijkt dit cangres een gaede indruk te hebben ge
maakt op de aanwezigen. Een aantal naar varen gekomen 
anvalkamenheden he eft de aandaCht van de Congrescammis
sie. Gezieri de telkeIi jare toenemende belangstelling, zal de 
vraag maeten warden bezien, af het N.H.G.-congres in de 
thans bijna traditioneel gewarden za:lencomplexen kan blijven 
gehandhaafd. Oak een gratere ruimte voor de expositie blijkt 
immers geen overbadige luxe meer te zijn. Met het oog op de 
enthausiaste reacties op het geboden damesprogramma en ter 
voldoening aan talrij'ke desbetreffende verzoeken, beslaat het 
bestuur dit programma-onderdeel ook voor valgende congres
sen op te nemen. 

Ais een harer eerste taken in het nieuwe jaar zal de AIge
mene Advies Cammissie zich heraden over de wenselijkheid 
en mogelijkheid om de huishaudelijke vergadering uit het 
cangrespragramma te lichten en op een ander tijdstip te hau
den. Mede gezien de geringe belangstelling, die er voor deze 
vergaderingen blijkt te bestaan - toch warden er zaken van 
belang behandeld! - en de te krappe tijd vaor het weten
schappelijke congresgedeeIte, zou de voar de huishoudelijke 
vergadering uitgetrokken tijd wellicht aan de overige pro
grammapunten ten goede kunnen komen. 

De plannen vaar het stichten van een huisartseninstituut 
zullen na:der daor het Dagelijks Bestuur en in averIeg met de 
Commissie Wetenschappelijk Onderzaek en de Cammissie Na
scholing worden uitgewerkt. Er zal naar worden gestreefd 
deze plannen, na overleg met de medische faculteit van 
Utrecht, aan de leden vaor te leggen in het vaarjaar 1962, 
bij welke gelegenheid dan tevens een bijeenkamst met de 
centra-besturen, de adviescommissies en landelijke studiegroe
pen kan worden gehauden. 

E. M. Jansen, secretaris. 

BOEKENTENTOONSTELLINGSCOMMISSIE 

In de Boekententaonstellingscommissie, die jaarlijks vaor 
het ledencangres van het Genaotschap de exposit'ie "Litera
tuur voor huisartsen" verzorgt, zijn twee vacatures gekomen. 
Het N.H.G.-bestuur zal gaarne v66r 1 februari 1962 de na
men ontvangen van led en, die zich vaar de vervulling van 
deze vacatures beschikbaar stellen. 

UIT DE CENTRA 

Centrum Friesland 

De werkgraep Marbiditeitsonderzoek van het centrum 
Friesland, bestaande uit vijftien leden, komt eens in de maand 
bijeen ten huize van een der leden. De groep heeft zich ten 
doe! gesteld de morbiditeit, zaals deze zich aan de huisarts 
voordoet, aan een nader onderzaek te anderwerpen. In de 
week van 17 tot 23 april 1961 hebben de deelnemers van aile 
patienten, die hen ap het spreekuur of thuis cansulteerden, de 
valgende gegevens genoteerd: reden van kornst, diagnose, ge
slacht, leeftijd, eerste af herhalingsbezoek, verwijzing naar 
welk specialisme, en visite of consult. De verkregen gegevens 
over 3.600 gevallen werden opgestuurd naar het Instituut 
vaor sociale geneeskunde te Groningen. Hier zal men trach
ten het materiaal te bewerken en te adviseren waarop de ver
dere activiteiten van de werkgroep zich maeten richten. 

Op de maandelijkse bijeenkarnsten werden onder meer wer
ken gerefereerd, die rechtstreeks af zijdelings met morbiditeit 
verb and houden. Zo besprak van Albada het boek "A thou
sand families in Newcastle upon Tyne" , Hut het hoek van 
Burna "De plaats van de huisarts in de Nederlandse gezand
heidszorg" en Kruisinga "The sickness-survey of Denmark", 
welk laatste referaat hier verkort wordt weergegeven. 

In 1930 is in Denemarken een marbiditeitsonderzoek ge
daan in de ziekenhuizen. De behaefte werd gevoeld dit later 
te herhalen en uit te breiden tat de gehele Deense bevdlking. 
Dit heeft plaats gevanden in de jaren 1951-1954. Ongeveer 
3 procent van de Deense bevalking, dat wil zeggen honderd-

(1962) huisarts en wetenschap 5, 34 


